
els que poden esperar la temporada vinent i els que 
s'han de podar solament una vegada cada dues o 
tres temporades. 
Aquesta mesura tan important per al cicle biològic 
de les plantes, acompanyada de l'ús de les restes 
per elaborar el compost que les revitalitzarà inten-
ta imitar tant com es pugui el que fa la natura. A 
mig termini, doncs, els arbres en sortiran molt 
beneficiats i, a curt termini, la ciutat ja ho notarà 
perquè es redueix la despesa en compostos, en 
treballs de poda i en replantació ja que, per lògica, 
els arbres tindran molta més resistència. 
El primer pas fet aquesta temporada, continuarà 
fent-se i s'aprofundirà en el tractament. D'aquesta 
manera, el ciutadà ho notarà al seu carrer i els 
jardiners encarregats de fer la feina disposaran de 
més temps per fer altres tasques. 

S. Paredes 

La poda selectiva 

Després de dedicar tres mesos de poda als arbres de la ciutat, i a punt d'acabar la campanya d'aquest 
any, podem començar a parlar de resultats. Podem començar a parlar del canvi que han sofert els 
nostres arbres i amb quina intenció s'ha dut a tenne la poda d'aquest any. 
Hem aturat aquella poda indiscriminada i s'ha buscat un tipus de poda adient per a cada arbre segons 
la seva ubicació, les seves possibilitats i segons el brancatge del qual disposàvem per tal de corregir 
i orientar-lo. 
No cal que tots els arbres d'una mateixa espècie en un mateix carrer siguin de la mateixa alçada, el 
mateix port, etc. Per fer una alineació d'arbres cal respectar un seguit de normes com: la distància 
de la façana, el serveis d'enllumenat, electricitat, telèfon... Tampoc no hempodat tots els arbres d'una 
mateixa espècie seguint un model idèntic, ja que cada arbre funciona deforma independent. S'ha 
poden per tal d'evitar aquelles brotades tant fortes de cada any, d'aquesta manera podem frenar-ne 
una mica el creixement desmesurat. Per arribar a la forma desitjada cal passar per un procés que, 
en un cert període de temps donarà els resultats òptims que tots desitgem. 
Tot això comporta un aprenentatge que alenteix una mica la feina per a qui no hi estava acostumat. 
Hem de recordar que un model de poda semblant a aquest ja s'havia començat de feia un temps en 
un sector de la ciutat i ara s'ha homologat en els quatre sectors de jardineria que hi ha a la ciutat 
de Granollers. 
Hem rebut algunes observacions per part dels ciutadans, que han estat recollides en interès. Es 
aquest el fet que ens estimula a continuar educant per tal d'acostumar-nos a conviure i respectar el 
verd urbà de què disposem. 
Pel que fa a la gestió dels residus provinents de la poda, Granollers, a l'avantguarda de moltes ciutats 
catalanes, tritura les seves restes de poda i les aprofita (en lloc de cremar) per reintroduir-les en el 
cicle de la planta mateixa en forma d'encoixinat. D'aquesta numera no sols imitem la natura 
aprofitant tot el que d'ella es desprèn sinó que també contribuïm a un estalvi d'aigua, reduïm 
l'aparició de les males herbes, protegim el sòl de les gelades i, en conseqüència, reduïm els costos 
de manteniment dels nostres parcs i jardins. 

Carles Vilaseca - Director de SAPRE. SA 
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